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Inleiding: waarom de SP in de deelraad? 
 
Sinds 1998 heeft de SP zitting in de deelraad van Zeeburg. Hier hebben we ons heftig geweerd. De 
afgelopen periode hebben we geijverd voor voldoende sociale woningbouw, voor een beter 
welzijnsbeleid - vooral na de opeenvolgende faillissementen van twee welzijnsstichtingen in Zeeburg - 
voor het behoud van Jeugdland, voor meer veiligheid, voor een verbetering van de Javastraat, voor het 
oplossen van de chaos en viezigheid op straat rond het Ondergronds Breng Systeem voor het vuilnis en 
vooral voor een bestuur van het stadsdeel dat meer verantwoordelijkheid toont tegenover bewoners en 
beter naar hen luistert. Er moet wat dat betreft nog veel gebeuren. 
 
Tegelijk is het bijzonder dat de SP in de deelraad zit, omdat de SP van mening is dat deelraden zo snel 
mogelijk opgeheven moeten worden. De stadsdeelraden zijn ooit ingevoerd om de politiek dichter bij de 
burger te brengen. Maar daar is niets van te merken. De politiek is zelfs ondoorzichtiger geworden. De 
verantwoordelijkheid voor het bestuur wordt nu heen en weer geschoven tussen de stadsdeelraden en de 
gemeenteraad. Bezuinigingen van de centrale stad worden doorgeschoven naar de deelraden. De 
deelraden moeten die bezuinigingen maar zien te vinden bij de voorzieningen voor burgers, maar zijn 
hiervoor niet politiek aansprakelijk. Kritiek wordt steevast afgedaan met de dooddoener dat het niet 
anders kan, want de centrale stad wil het zo. En de enkele keer dat een deelraad tegen de centrale stad in 
gaat, worden de bezwaren simpelweg terzijde geschoven. 
Bovendien is de beperkte invloed die er al was van deelraden nog verkleind door de invoering de 
afgelopen periode van het zogenaamde dualisme. Dat houdt in dat het Dagelijks Bestuur van het stadsdeel 
veel meer eigen bevoegdheden heeft gekregen. De gekozen vertegenwoordigers in de deelraad mogen 
alleen in grote lijnen iets over het beleid zeggen of achteraf terugkomen op besluiten van het Dagelijks 
Bestuur. 
 
De deelraad is een politiek circus met weinig invloed, maar het kost wel handenvol geld. De SP wil in 
plaats van de deelraden de oude wijkraden terug. De wijkraden waren voor de komst van de deelraden 
organen waarin vertegenwoordigers zaten van allerlei belangengroepen uit de buurten. Zij waren de 
directe vertegenwoordigers van de bewoners en de wijkraden konden hun wensen duidelijk maken aan de 
politiek. De politiek kwam hiermee echt dichter bij de burgers. Maar omdat de wijkraden te lastig werden 
moesten ze worden opgeheven ten gunste van de deelraden. 
De stadsdeelkantoren moeten wel blijven bestaan als servicepunten voor de buurten, maar de politieke 
bevoegdheden moeten terug naar de centrale stad. 
 
Hoewel de SP de deelraden wil opheffen doet zij wel mee aan de verkiezingen. Zolang ze nog bestaan 
zijn de deelraden een belangrijke informatiebron voor de plannen die over de hoofden van de bevolking 
heen ontwikkeld worden. Een goede informatiepositie is noodzakelijk voor een goed verzet tegen 
verslechteringen en geeft de mogelijkheid om burgers te organiseren om zaken bij te sturen. 
 
 
Integratie 
 
Zeeburg kent veel nationaliteiten. Te vaak worden tegenwoordig de verschillen tussen mensen tegen 
elkaar uitgespeeld. De SP vindt integratie van bevolkingsgroepen een van de belangrijkste opgaven van 
deze tijd. Alle mensen tellen mee, of ze nu arm of rijk, man of vrouw, jong of oud, zwart of wit, hetero of 
homo zijn. Die verschillen zouden niets uit mogen maken. Maar toch zijn er, juist ook in de politiek, 
mensen die het liefst groepen tegen elkaar uitspelen. 
Helaas wordt er ook nog steeds gediscrimineerd. Jongeren met allochtone ouders hebben meer moeite 
met het vinden van werk. Op straat worden homo's weer vaker lastiggevallen. Mensen worden geminacht 
om hun geloof. 
In Zeeburg moeten we waar dat mogelijk is de integratie bevorderen. In het onderwijs moet tegengegaan 



worden dat scholen uitsluitend wit of zwart zijn, bij het zoeken naar werk moeten mensen gelijke kansen 
krijgen, bij huisvesting moet er in alle wijken genoeg gebouwd worden voor mensen met lage inkomens. 
Zeeburg moet zich inspannen om bestaande achterstanden van bevolkingsgroepen tegen te gaan. De 
problemen van mensen hebben op de eerste plaats te maken met de sociale situatie, met het verschil 
tussen arm en rijk. Verschillen tussen mensen in huidskleur, geloof of seksuele geaardheid worden alleen 
gebruikt om mensen tegen elkaar uit te spelen. 
 
 
Wonen en openbare ruimte 
 
De woningmarkt is volop in beweging. Helaas is dat vooral te merken aan het toenemend gebrek aan 
betaalbare woningen, lange wachtlijsten en extreem stijgende huren. 
De overheid, ook in Zeeburg, laat het woonbeleid te veel over aan grote projectontwikkelaars en 
corporaties. Het bestuur van Zeeburg moet zorgen dat er plannen ontwikkeld worden die aansluiten bij de 
behoefte van bewoners en niet alleen bij die van projectontwikkelaars. Het bestuur van Zeeburg moet zich 
een verantwoordelijke overheid tonen, het moet ijveren voor het bouwen van betaalbare en toegankelijke 
woningen voor zijn bewoners. Elke wijk dient zijn eigen voorzieningen te hebben: winkels, buurthuizen, 
gezondheidscentra en speelplaatsen om zo de sociale banden van een buurt te versterken. Ouderen moeten 
zo lang mogelijk zelfstandig kunnen blijven wonen, daarom dienen er meer aangepaste woningen te 
komen voor ouderen en gehandicapten. 
Veel Amsterdammers die zelfstandig willen gaan wonen, jongeren, studenten, mensen met een minder 
dan modaal inkomen: voor hen is er geen woning, er is slechts plaats op een wachtlijst van jaren, of zij 
moeten het doen met minimale woninkjes voor maximale prijzen. Juist in Zeeburg waar nog volop ruimte 
is op IJburg en op het Zeeburgereiland moeten betaalbare woningen voor jongeren gebouwd worden. 
 
Indische Buurt 
Terwijl in Zeeburg juist behoefte is aan betaalbare woningen gaat het huidige Dagelijks Bestuur door met 
het verkopen en slopen van sociale huurwoningen. In de Indische Buurt wil men complete blokken met 
sociale huurwoningen, onder meer het Borneoblok aan het Javaplein, slopen. Sociale huurwoningen 
moeten plaats maken voor duurdere woningen en een grotere bibliotheek. 
De SP vindt dat van het slopen van het Borneoblok moet worden afgezien. Het huidige aantal sociale 
huurwoningen mag niet verminderen in de Indische Buurt zonder eerst voor vergelijkbare sociale 
woningen te zorgen elders in Zeeburg. 
De huidige bibliotheek aan de Molukkenstraat is goed. Probleem is hier vooral het achteruitgaan van het 
bibliotheekgebruik. Dit is niet te verbeteren door de bibliotheek te vergroten en te verplaatsen. Bovendien 
zijn er diverse andere plaatsen voor een eventuele grotere bibliotheek in de buurt. Nu gebruikt het 
Dagelijks Bestuur de bibliotheek als een excuus om sociale woningen te slopen. 
 
De SP wil meer en kleinere bibliotheken voor IJburg en het Oostelijk Havengebied. 
 
Bij stadsvernieuwing moet altijd uitgegaan worden van het belang van de zittende bewoners. Bewoners 
moeten daarom actief mee kunnen werken aan het verbeteren van hun woonomgeving. Sloop mag alleen 
als de bouwkundige staat van het pand zo slecht is dat er geen andere optie is. Bij sloop moet bovendien 
de garantie gegeven worden dat mensen die gedwongen worden te verhuizen het recht hebben op 
terugkeer in een betaalbare woning in de eigen wijk. Bovendien mag stadsvernieuwing nooit alleen maar 
gaan over sloop van goedkope huurhuizen, maar juist ook over investeringen in de openbare ruimte, het 
onderwijs en de zorg in een buurt. 
 
Oostelijk Havengebied 
Bij woningbeleid hoort ook een goede en veilige openbare ruimte met voldoende groen en 
speelmogelijkheden voor kinderen. Het Oostelijk Havengebied is momenteel zo dicht bebouwd dat er 
groot gebrek is aan groen en speelplaatsen. Initiatieven van buurtbewoners om dat te verbeteren zijn ten 
onrechte verworpen. Daarentegen wil het DB juist wel doorgaan met prestigieuze projecten zoals 



Fountainhead, die een aanslag betekenen voor de voorzieningen van de huidige bewoners. De SP vindt 
dat in het Oostelijk Havengebied de openbare ruimte samen met de bewoners beter ingericht moet 
worden. De bouw van Fountainhead moet afgeblazen worden en de ruimte moet in samenwerking met de 
buurt aangewend worden om de voorzieningen voor de bewoners te verbeteren. 
 
IJburg 
De SP was en is altijd voor de spreiding van inkomensgroepen in buurten. De SP is zowel tegen rijke 
(vaak witte) getto’s, als tegen arme (veelal zwarte) getto’s. Gelukkig is het zo erg nog niet: de Indische 
Buurt is juist een levendige buurt met veel culturen en IJburg is nog volop in ontwikkeling. Hier ligt dus 
juist een kans voor de politiek om te zorgen voor goedkope woningen op IJburg, zodat ook hier een meer 
gevarieerde wijk kan ontstaan. Het ontbreekt momenteel bijna geheel aan woningen voor de zogenaamde 
kernvoorraad: woningen voor mensen met de laagste inkomens. 
Momenteel vordert de bouw van IJburg gestaag, maar tegelijk blijven de voorzieningen van het gebied 
achter bij de beloftes. Het idee van ‘IJburg zonder grenzen’ moet overeind blijven en er moet gezorgd 
worden voor betere dagelijkse voorzieningen. 
 
Tenslotte: het strandje van Blijburg was een succesvolle en goede recreatieplaats waarvan heel Zeeburg 
kon profiteren. Zo snel mogelijk moeten er bij IJburg een of meerdere andere strandjes gecreëerd worden 
om het nu gesloten strand te vervangen.  
 
Zeeburgereiland 
Het Zeeburgereiland, dat in de komende periode ontwikkeld gaat worden, moet geen kopie worden van 
de bebouwing van het Oostelijk Havengebied of van IJburg. Het centraal gelegen eiland biedt juist ruimte 
voor het ontwikkelen van voorzieningen voor heel Zeeburg en voor heel Amsterdam.  
Bij de ontwikkeling van het Zeeburgereiland moet men lering trekken uit de lessen van het Oostelijk 
Havengebied en IJburg. Dat houdt in ieder geval in dat er meer aandacht moet zijn voor groen en voor 
speelmogelijkheden voor kinderen. Bij de ontwikkeling van het Zeeburgereiland moet goed 
samengewerkt worden met de huidige bewoners van het eiland. 
 
 
Veilig Zeeburg 
 
De Indische Buurt en delen van het Oostelijk Havengebied worden nog steeds tot de onveilige buurten 
gerekend. Volgens de cijfers neemt de veiligheid weliswaar toe, maar vaak voelen mensen zich, vooral 's 
avonds, niet veilig op straat. 
Dat is niet goed. Mensen moeten zich in hun eigen leefomgeving gewoon veilig voelen en een 
stadsdeelbestuur kan hier veel aan doen. 
 
Openbare ruimte 
Veiligheid kent veel aspecten. In een nette, goed verlichte buurt voelen mensen zich veiliger dan in een 
donkere, vuile buurt. Een van de belangrijkste zaken hierbij is dat het bestuur goed luistert naar klachten 
van bewoners. Klachten over criminaliteit, onveiligheid, vuil en verkrotting moeten serieus genomen 
worden zodat snel kan worden ingegrepen. 
 
Bij een gevoel van onveiligheid wordt vaak gewezen naar groepen hangjongeren op straat. Nu is er niets 
vreemds aan dat in een wijk met zo'n groot percentage jongeren, veel van hen na schooltijd elkaars 
gezelschap zoeken. Maar natuurlijk zijn er onder hen ook enkelen die asociaal en crimineel gedrag 
vertonen.  
De SP vindt het onjuist om door het gedrag van enkelen te snel negatief te spreken over alle jongeren op 
straat. Maar wel is het de taak van een goed bestuur om goed zicht te hebben op de criminele groepen in 
het stadsdeel. Overlast op straat heeft vaak te maken met het dealen van drugs. Daarom moet Zeeburg een 
gebruikersruimte krijgen voor verslaafden, waardoor de overlast op straat kan verminderen en er meer 
zicht is op gebruikers. 



Veiligheid op straat kan alleen verbeterd worden door meer toezicht. Met name door een uitbreiding van 
het jongerenwerk op straat moet een beeld ontstaan van welke groepen asociaal gedrag vertonen. 
Bovendien moet politie duidelijk zichtbaar op straat zijn; politie te voet of op de fiets geeft een beter 
gevoel dan een af en toe langsrijdende politieauto. 
Uit bezuinigingsgevoel worden er nu vaak camera's opgehangen om mensen een veilig gevoel te geven. 
Maar dit is misleidend. De echte criminelen weten waar de camera's hangen en gaan een straatje verderop 
door met hun activiteiten. Bovendien werken camera's alleen als er ook mensen zijn om direct op de 
beelden te reageren. De SP vindt cameratoezicht een fopspeen in plaats van echt veiligheidsbeleid door 
mensen van vlees en bloed op straat. Vooral in de avonduren moeten jongerenwerkers en politie zichtbaar 
zijn. 
 
Verkeer en vervoer 
Vervoer van gevaarlijke stoffen door Zeeburg kan een forse aanslag zijn op de veiligheid van de 
bewoners. Regelmatig rijdt de ammoniaktrein door de buurt. Er is uitgerekend dat een ongeluk met de 
ammoniaktrein duizenden doden en gewonden in Zeeburg tot gevolg kan hebben. Vooral na het 
verongelukken van diverse goederentreinen in 2005 is er alle reden om te stoppen met de ammoniaktrein; 
ammoniak kan ook op de plaats van productie verder verwerkt worden. Dat is iets duurder, maar wel veel 
veiliger. Verder vindt er ook veel vervoer van gevaarlijke stoffen plaats over het water in Zeeburg. 
Het bestuur van Zeeburg moet een inventarisatie maken van de gevaarlijke stoffen die over land en water 
door de wijk vervoerd worden. Verder moeten rampenplannen hieraan aangepast worden en moeten de 
bewoners van Zeeburg hiervan op de hoogte gesteld worden. 
 
 
Welzijn 
 
De afgelopen bestuursperiode zijn achtereenvolgens de welzijnsstichtingen Stichting Welzijn Zeeburg en 
Alcides failliet gegaan. Vele mensen hebben hun baan verloren, het vrijwilligerswerk is in elkaar geklapt. 
Het Dagelijks Bestuur van Zeeburg heeft de controle op het welzijnswerk verloren en heeft zich, in hun 
eigen woorden, laten bedonderen. Deze falende controle is het duidelijkst bewijs van onvermogen van dit 
DB, maar door een politiek handjeklap met de VVD zijn de wethouders van de PvdA en GroenLinks 
gewoon in functie gebleven. 
 
De SP wil niet naar het verleden kijken, maar zien hoe we nu het welzijnswerk in Zeeburg kunnen 
verbeteren.  
De SP blijft tegen de privatisering van het welzijnswerk. Het is het stadsdeel dat bepaalt welk 
welzijnswerk er in de buurt nodig is en het stadsdeel betaalt daar ook voor. Daarom dient ook het 
stadsdeel zich verantwoordelijk te voelen voor het welzijn van haar bewoners. 
 
Vooral door het huidige regeringsbeleid komen steeds meer mensen in financiële problemen. In andere 
stadsdelen wordt door de Voedselbank al eten uitgedeeld aan mensen die dat niet normaal kunnen 
betalen. Het is al erg genoeg dat in een rijk land als Nederland dit soort armoede voorkomt. De SP vindt 
dat de overheid zich dit direct moet aantrekken en serieus moet zorgen dat de armoede moet worden 
opgeheven, met name door het verhogen van uitkeringen. 
Wat Zeeburg betreft moet de schuldhulpverlening versterkt worden. Mensen moeten vooral niet in een 
neerwaartse schuldspiraal terechtkomen. Daarom moet met het maatschappelijk werk aangesloten worden 
bij projecten die kunnen voorkomen dat mensen in onoverzienbare schulden komen. In andere stadsdelen 
hebben dit soort projecten groot succes en ook Zeeburg moet zich hierbij aansluiten. 
 
Aan de gezondheidszorg wordt door het kabinet fors gemorreld en dat is direct in de buurt te merken. 
Door de privatisering hebben de zorgverzekeraars het nu voor het zeggen. De WMO is net ingevoerd. 
Deze wet gaat ervan uit dat de zorgvragers in het woud van bureaucratische regels zelf maar moeten 
aangeven waar zij recht op hebben. Het kabinet gaat er echter aan voorbij dat veel mensen in deze 
technocratische maatschappij dat niet zelf kunnen. De SP voorziet dat deze wet tot achteruitgang van de 



zorgvoorzieningen voor veel mensen zal leiden. In Zeeburg zullen we onze bewoners die aanspraak op 
zorg kunnen maken in de eerste plaats moeten ondersteunen om maximaal uit de WMO te halen wat er in 
zit. Daarnaast zullen we moeten kijken hoe we de voorzieningen op peil kunnen houden. Met name ook 
de problemen met de voorzieningen van het Flevohuis verdienen de aandacht van het stadsdeel 
En natuurlijk moet het stadsdeel zorgen dat er zoveel mogelijk voorzieningen voor ouderen, 
gehandicapten en andere zorgvragers voor de bewoners van Zeeburg beschikbaar zijn. 
 
 
Werk en inkomen 
 
Het stadsdeel Zeeburg en met name de Indische Buurt kent een hoog werkloosheidscijfer. Terwijl het in 
de andere Europese landen alweer beter gaat met de economie blijft Nederland dankzij het kabinetsbeleid 
achter. De gesubsidieerde ID-banen worden afgebouwd. Voor de bestrijding van de werkeloosheid wordt 
nu vooral ingezet op reïntegratie- en werkgelegenheidsprojecten. In de praktijk leveren deze echter vooral 
werkgelegenheid aan de adviseurs en de organisatie van die projecten, maar worden zeer weinig mensen 
daadwerkelijk aan werk geholpen.  
 
Een reguliere baan is nog steeds het beste middel om te kunnen functioneren in deze maatschappij, om te 
ontkomen aan de armoedeval, voor sociale contacten en voor integratie. Het stadsdeel Zeeburg kan haar 
bewoners helpen via arbeidsbemiddeling. Speciale aandacht moet gegeven worden aan jongeren die direct 
na hun school werkloos worden. Bovendien verlaten ook nog steeds veel jongeren in Zeeburg hun 
opleiding zonder een diploma. Het stadsdeel moet zorgen voor de mogelijkheid van cursussen en 
opleidingen die aansluiten op de arbeidsmarkt voor mensen zonder werk. Ook moet het stadsdeel in 
overleg met het bedrijfsleven leer- en werkprojecten opzetten voor jongeren. 
 
Verder is het een idee fixe dat het stadsdeel de werkloosheid kan oplossen. Er zijn in deze tijd gewoon te 
weinig banen. Maar het stadsdeel is zelf ook een werkgever en financiert diverse gesubsidieerde 
instellingen. Het stadsdeel hoort het voorbeeld te geven.  
Dat wil ook zeggen dat het stadsdeel een voortrekkersrol moet spelen om minder valide mensen werk te 
geven. Er zal de komende raadsperiode een actiever wervingsbeleid moeten zijn om minimaal het quotum 
van 7 procent arbeidsgehandicapte werknemers te halen. 
 
Mensen met een uitkering moeten inkomensondersteuning krijgen. Verder moet de sollicitatieplicht voor 
mensen met een maatschappelijk nuttige functie verdwijnen. Dit geldt vooral voor mensen die chronisch 
zieken verzorgen, de mantelzorgers. Verzorgers moeten beloond worden in plaats van gestraft. 
Dat geldt ook voor werkloze moeders die nu helpen bij de tussenschoolse opvang. De belastingdienst wil 
in de toekomst dit werk aanpakken. Het stadsdeel moet daarom actief deze werkloze moeders 
ondersteunen met een opstap naar betaald werk of scholing.  
De sociale dienst dient dit soort maatschappelijk nuttig werk te belonen en niet te bestraffen. 
 
 
Betrokken bewoners 
 
Het bestuur van het stadsdeel moet serieus met zijn bewoners omgaan. Te vaak komen inspraakavonden 
bij betrokkenen over als een wassen neus terwijl de werkelijke besluiten al genomen zijn. Het 
stadsdeelbestuur moet er daarentegen van uitgaan dat bewoners, als direct betrokkenen, waardevolle 
kennis bezitten. Er zou meer ruimte moeten zijn voor de inbreng die bewoners hebben om een probleem 
op te lossen. Bovendien moet er meer gelegenheid zijn voor bewoners om daadwerkelijk mee te beslissen 
in de plannen van het stadsdeelbestuur. 
 
Buurtschouwen zijn een goed middel om te vernemen wat de grote en kleine ergernissen van bewoners 
zijn in een buurt. Maar de buurtschouwen moeten wel beter aangekondigd worden bij de bewoners en er 
moet duidelijk gemaakt worden dat er ook serieus wordt omgegaan met de opmerkingen van bewoners. 



Verder wil de SP in de komende periode ook dat het stadsdeel thematische buurtschouwen organiseert. 
Om te beginnen zou zo bekeken kunnen worden hoe toegankelijk de buurt eigenlijk is voor mensen die 
slecht ter been zijn of in een rolstoel zitten. Stadsdeelbestuurders zouden dan ook zelf een dergelijke 
buurtschouw vanuit een rolstoel moeten meemaken. 
 
Tegelijk moet het stadsdeel zich beter inspannen om de bewoners van goede informatie te voorzien. 
Zeeburg heeft een goede website, maar te vaak wordt vergeten dat veel bewoners nog geen internet 
hebben. De informatiemogelijkheden via de huis-aan-huis bladen van het stadsdeel, de Tongtong en de 
Kadekrant, moeten daarom verbeterd worden. 
 
Het stadsdeel moet verder zorgen dat eigen initiatieven van bewoners goed ondersteund worden. Als 
bewoners bijvoorbeeld een straatfeest willen organiseren om de saamhorigheid te bevorderen, dan moeten 
zij niet hun hoofd stoten aan bureaucratische regeltjes die hun initiatieven bijna onmogelijk maken. Ook 
moet het stadsdeel kleine budgetten reserveren om eigen initiatieven van bewoners te ondersteunen. 
 
 
Milieu en groen 
 
Ook in Zeeburg rukt de luchtvervuiling op. Met name het kruispunt bij de Piet Heintunnel is ongezond 
voor de buurt, maar ook belangrijke verkeersaders als de Molukkenstraat hebben last van vervuiling. 
Het stadsdeel moet de komende periode zorgen dat de vervuiling in Zeeburg minder wordt. Vooral de 
toevoerwegen van IJburg moeten in de gaten gehouden worden, zeker als het verkeer hier fors toeneemt 
door de groei van de wijk. 
 
De vervuiling wordt in Zeeburg alleen maar versterkt door de geringe aandacht die het bestuur geeft aan 
groen. In het Oostelijk Havengebied is bij de bouw extreem weinig aandacht gegeven aan groen in de 
buurt; bomen en groene speelplekken zijn schaars. Op Sporenburg moet het weinige groen voor een deel 
plaatsmaken voor de nieuwbouwplannen van projectontwikkelaars met Fountainhead. Het 
stadsdeelbestuur heeft [WOORD GESCHRAPT] de vreemde redenering dat het vele water in de buurt 
planologisch als groen gezien moet worden. Een foute ongezonde redenering: met meer bomen en meer 
groen zou de luchtvervuiling beter tegengegaan kunnen worden en zou de leefbaarheid van de buurt 
verbeterd worden. Extra boomaanplant kan helpen op plaatsen waar de lucht het ernstigste vervuild is, 
zoals bij de monding van de Piet Hein-tunnel. 
 
Het lijkt erop dat Zeeburg niet geleerd heeft van het Oostelijk Havengebied bij de plannen voor IJburg en 
in de toekomst voor het Zeeburgereiland. In de uiteindelijke plannen zullen ook deze wijken volledig 
volgeplempt worden met huizen, met te weinig aandacht voor groen.  
De SP wil dat er nu al rekening gehouden wordt met voldoende groen in deze buurten. Water is nooit een 
vervanging van groen. Op IJburg en op het Zeeburgereiland moet samen met de bewoners gekeken 
worden waar en hoe hier voldoende groene voorzieningen gerealiseerd kunnen worden. Op het 
Zeeburgereiland moeten de volkstuinen blijven bestaan en kunnen opgenomen worden in groene plannen. 
 
De komende raadsperiode moet er meer aandacht gegeven worden aan groen in de buurt, natuur en 
milieu. Het terrein van Jeugdland biedt de mogelijkheid om de aandacht van de kinderen te vestigen op 
natuur en milieu. De kinderboerderij op Jeugdland moet blijven! Maar ook elders in Zeeburg moet hier 
meer ruimte voor komen. In tegenstelling tot de meeste andere stadsdelen kent Zeeburg geen 
schoolwerktuinen. De SP wil dat er samen met het Amsterdams Natuur & Milieu-educatiecentrum 
gekeken wordt hoe ook schoolwerktuinen in Zeeburg te ontwikkelen. Vooral het Zeeburgereiland is hier 
een goede, centraal gelegen plek voor. 
 
Natuurlijk moet ook onderzocht worden hoe in nieuwbouw energiezuinig gebouwd kan worden. 
Bouwplannen moeten voldoen aan de ideeën van Duurzaam bouwen.  
Initiatieven van het stadsdeel om middels geveltuinen nog iets van groen in de buurt te creëren zijn heel 



goed. Maar er kan meer gebeuren. Zo zou er onderzocht kunnen worden in hoeverre veel van de platte 
daken van bestaande huizen geschikt zijn voor groen-begroeiing. 
 
 
Onderwijs 
 
Het onderwijsbeleid van het stadsdeel Zeeburg holt al jaren achter de feiten aan. Zo is er in het Oostelijk 
Havengebied een structureel tekort aan voldoende ruimte voor klaslokalen; noodgebouwen worden langer 
in stand gehouden dan feitelijk was toegestaan. In de Indische Buurt hebben veel schoolgebouwen last 
van ernstig achterstallig onderhoud. 
Het lijkt er op dat het Dagelijks Bestuur van Zeeburg zich hier nauwelijks verantwoordelijk voor voelt. 
Daarentegen wil Zeeburg nu kijken hoe de scholen te verzelfstandigen zijn: als een school zelfstandig is 
dan hoeft het stadsdeel zich niet meer verantwoordelijk te voelen. 
De SP vindt dat het stadsdeel wel verantwoordelijk is voor goede onderwijsvoorzieningen. Daarom moet 
er zo spoedig mogelijk gezorgd worden voor goede en voldoende nieuwbouw voor scholen in het 
Oostelijk Havengebied, bij voorkeur op de kop van het Java-eiland. Achterstallig onderhoud van 
gebouwen moet geïnventariseerd worden en met spoed opgelost. Op IJburg moet nu al gezorgd worden 
voor voldoende schoolgebouwen voor de groeiende bevolking. 
Verder wil de SP dat onderzocht wordt of er in ons snel groeiende stadsdeel geen ruimte moet komen 
voor een middelbare school. 
 
 
Kunst en Cultuur 
 
In Zeeburg wonen en werken veel kunstenaars; er gebeurt in ons stadsdeel meer dan de meeste mensen 
weten. De SP wil dat er meer aandacht gegeven wordt om bewoners en kunstenaars met elkaar in contact 
te brengen. De kunstmarkt aan de Valentijnkade het afgelopen jaar, en de kunstroute een jaar eerder 
waren hier goede initiatieven voor. Dit soort initiatieven moet minimaal jaarlijks gehouden worden. Met 
name kunstmarkten kunnen ook gehouden worden samen met andere activiteiten in de buurt.  
 
Volgens GroenLinks en AmsterdamAnders/DeGroenen moeten kunstenaars die in aanmerking willen 
komen voor subsidie van het stadsdeel het beleid van het stadsdeelbestuur uitdragen. De SP vindt dit 
onzin. Kunst moet ook lastig en kritisch kunnen zijn. Kunstenaars moeten in vrijheid kunnen werken. Het 
stadsdeel heeft wel een taak om voor een goede infrastructuur voor kunst te zorgen: er moet ruimte zijn 
voor broedplaatsen, voor ateliers en galeries. Met name bij de grote nieuwbouwprojecten moet hier al 
rekening mee gehouden worden.  
Als er kunst geplaatst wordt in de openbare ruimte moet dit gebeuren in samenwerking met de bewoners 
die dag in dag uit tegen die kunst moeten aankijken.  
Maar het stadsdeel zou ook op diverse plaatsen in de buurt plaatsen kunnen creëren waar wisselende 
kunstenaars uit de buurt hun werk kunnen tonen. 
 
De Indische Buurt kent een goede bibliotheek, waarvan helaas het gebruik achteruit gaat. Een bibliotheek 
is een belangrijke voorziening om mensen toegang te geven tot informatie, cultuur en educatie. De SP is 
voorstander van wijkgerichte bibliotheken en er moet daarom zeker onderzocht worden of er geen 
behoefte is aan een bibliotheek op IJburg. 
 
 
De SP wil:  
- Stoppen met verkoop sociale huurwoningen. 
- Het splitsen van woningen voor de verkoop tegengaan. 
- Stoppen met sloop van bouwtechnisch goede panden. 
- Bouwen en nog eens bouwen van betaalbare huurwoningen.  
- Meer invloed van de overheid op het woningbeleid. 



- Dat bij woningtoewijzing wordt uitgegaan van de binding van mensen met de buurt. 
- Meer aangepaste woningen voor ouderen en gehandicapten en levensloopbestendig bouwen. 
- Minimaal 3 procent per hectare bij nieuwbouwprojecten reserveren voor speelruimte in de open lucht. 
- Meer jongeren- en studentenhuisvesting. 
- Het Borneoblok behouden. 
- De plannen voor Fountainhead van tafel. 
- Meer jongerwerkers op straat, ook in de avonduren. 
- Politie zichtbaar op straat en niet verborgen achter televisieschermen. 
- Stoppen met de ammoniaktrein. 
- Een inventarisatie van gevaarlijke stoffenvervoer door het stadsdeel. 
- Bijgewerkte rampenplannen. 
- Een gebruikersruimte voor drugsgebruikers om de overlast te beperken. 
- Versterking van de schuldhulpverlening. 
- Bewoners actief helpen het maximale uit de gezondheidszorg te halen. 
- Leer- en werkprojecten voor werkloze jongeren. 
- Geen sollicitatieplicht voor mensen met een sociaal nuttige functie. 
- Meer bomen en groen om de luchtvervuiling tegen te gaan. 
- Voldoende groen en speelmogelijkheden in alle wijken. 
- Nieuwbouw basisscholen in het Oostelijk Havengebied. 
- Achterstallig onderhoud van bestaande scholen aanpakken. 


